
                                       PROTOKÓŁ  Nr XXVIII/2013 
 
z XXVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 6 września 2013r. w budynku administracyjnym 
Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8˚˚ do 10.²º.  

 

                                Ad.1.  Otwarcia XXVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych  na Sesji:  radnego  powiatu 
Jerzego Kordosa,  radnych Rady Gminy, sołtysów i gości zaproszonych.   
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
13-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji radni: Józef Zych i  Jacek Żółtak . 
Lista obecności – w załączeniu. 
                               Ad.2. Następnie przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia: 
 1. Otwarcie XXVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 2. Przyjęcie porządku XXVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 3. Przyjęcie Protokołu z  XXVII Sesji Rady Gminy. 
 4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXVII Sesji Rady Gminy    
    Solec-Zdrój. 
 5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
 6. Wręczenie zawiadomień o przyznaniu stypendiów studentom. 
 7. Interpelacje i zapytania radnych.  

 8. Uchwała w sprawie ustalenia opłat za świadczenia prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój 

przedszkoli publicznych i oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych. 
 9. Uchwała w sprawie utworzenia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i 
młodzieży. 
10. Uchwała w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy dzieciom i młodzieży. 
11. Uchwała w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w sprawie wspólnego 
przygotowania i przeprowadzenia postępowań o udzielenie zamówień publicznych na zakup i 
świadczenie usług dystrybucji energii elektrycznej w ramach Grupy Zakupowej Energii Elektrycznej. 
12. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2012 – 
2021. 
13. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Solec-Zdrój na 2013 rok. 
14. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
15. Wolne wnioski i zapytania. 
16. Zakończenie obrad. 
Porządek posiedzenia został przyjęty bez uwag, jednogłośnie.                      
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do  
protokołu z  XXVII Sesji Rady Gminy.  
Protokół uznany został za przyjęty .       
                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania  
uchwał podjętych na XXVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach  
wydanych  w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  
Informacja – w załączeniu.                              
                                Ad.6. Wójt Gminy Adam Pałys wręczył studentom osiągającym wysokie wyniki w 
nauce zawiadomienia o przyznaniu im stypendiów na rok akademicki 2013-2014. 
                                Ad.7.W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radny  Czesław Zeliasz: 



- Ziemia  po czyszczeniu Strugi Zborowskiej pozostała na polach rolników i do tej pory nie jest 
rozplantowana.   
Radny Paweł Fortuna: 
- Jak wygląda segregacja śmieci, jakie są zastrzeżenia do mieszkańców? 
- Jaki jest koszt progu zwalniającego? 
- W latach 2012 – 2013 Włosnowice z e środków funduszu wiejskiego wybudowały dwie drogi. Liczą 
na pomoc Wójta w dalszej poprawie nawierzchni tych dróg. 
Radny Jan Żubrowski: 
-  Podziękował Wójtowi za prace związane z pomalowaniem ławek, czyszczenie chodników, imprezy 
plenerowe dla mieszkańców i gości, utrzymanie boiska za szkołą, za dbałość o dzieci i młodzież 
szkolną ,  pomoc materialną dla studentów, za wybudowaną halę sportową, drogę do bloku. 
- Zwrócił się o pomoc o umocowanie trzepaka, który został rozmontowany podczas prac przy 
budowie drogi. 
- Przeznaczyć około 25m² kostki brukowej, może być z odzysku, na utwardzenie dojścia od bloku do 
miejsc postojowych. 
- Z jakich form wypoczynku korzystały dzieci podczas wakacji, kto był organizatorem i ile osób 
skorzystało? 
- Czy odbyły się jakieś remonty szkół, zakup nowych pomocy dydaktycznych, jak wygląda dowóz do 
szkół i opieka nad dziećmi? 
- Jakie były zbiory plonów w naszej gminie? 
- Rodzice dzieci szkolnych, mając na uwadze ich bezpieczeństwo, ponawiają wniosek o zamontowanie 
progu zwalniającego na drodze za szkołą. 
- Niektóre znaki drogowe przy ul. Żeromskiego, Sienkiewicza, Partyzantów są zasłonięte krzewami . 
- Przy ul. 1 Maja i Sienkiewicza  dwa znaki drogowe są krzywo i nisko osadzone. 
- Pan Piotrowski nie reaguje na pisma w sprawie uprzątnięcia swojej działki. 
Radny Stanisław Doktór: 
- Do radnego wojewódzkiego Krzysztofa Dziekana zwrócił się z pytaniem o termin budowy drogi 
krajowej na odcinku Nowy Korczyn – Świniary. 
- Odbyło się spotkanie z przedstawicielami ŚZMiUW  w Kielcach w sprawie regulacji Rzoski i 
Strumienia. Obiecano wówczas, że pod koniec sierpnia ruszą prace na ciekach. Czy coś wiadomo na 
temat  terminu rozpoczęcia robót? 
- Czy będzie wożony rum i kiedy? 
Radny Jerzy Łukasiewicz: 
- Co będzie z rumem na drogi? 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- Czy będzie budowana droga na Strażnik? 
Radny Jan Powroźnik: 
- Droga do p. Pompy i p. Nurka jest wysypana kamieniem. Czy będzie położona nawierzchnia 
asfaltowa? 
- Co z drogą Zborów – Żuków? 
Radny Stanisław Żelazny: 
- Drogi do p. Koniecznej i p. Skowrona są przygotowane. Kiedy będą asfaltowane? 
- Jaka będzie pomoc dla rolników za szkody spowodowane nadmiernymi opadami deszczu? 
Radny Adrian Babiarz: 
- Do powiatu: Czy będą kopane rowy przy drodze Zborów – Piestrzec? Co z nawierzchnią tej drogi? 
Radny Józef Nowak: 
- Do powiatu: Kiedy będą odmulane rowy przy drodze z Kikowa do Pułanek? 
- Do Wójta: Przygotowany już jest 200 m odcinek drogi do asfaltowania. 
Radny Kazimierz Pałys: 
- Do powiatu: Kiedy zabudowania poddasza w DPS w Zborowie będą przeznaczone na zakład 
rehabilitacyjny? 
- Kiedy będą kopane rowy przy drodze w Zborowie i Kikowie? 



- Kiedy będzie przeprowadzony remont dróg do posesji? 
               Ad.8. Przewodniczący  Czesław Stępień poinformował , że radni otrzymali  projekty 
uchwał  do zapoznania się. Odbyły się również  posiedzenia komisji stałych Rady Gminy , podczas 
których mieli możliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i wydać stosowną opinię. Wszystkie 
przedłożone projekty  otrzymały pozytywną opinię komisji. 
       Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie  opłat za świadczenia w 
przedszkolach. Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag  do przedstawionej uchwały. 
Uchwała poddana pod głosowanie  została przyjęta następującą ilością głosów: 
Za przyjęciem – 13 głosów, 
Przeciw – 0 głosów, 
Wstrzymało się – 0 głosów.  
Uchwała nr XXVIII/156/2013 w sprawie ustalenia opłat za świadczenia prowadzonych przez Gminę 
Solec-Zdrój przedszkoli publicznych i oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych – w 
załączeniu. 
                       Ad.9.  Następnie  Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie utworzenia lokalnego 
programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży  i  poddał ją pod głosowanie. Za 
przyjęciem głosowało – 13 radnych, przeciw – 0 radnych, wstrzymało się – 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVIII/157/2013  w sprawie utworzenia lokalnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych dzieci i młodzieży  – w załączeniu. 
 Ad.10. Nie budziła zastrzeżeń uchwała w sprawie określenia warunków udzielania 
pomocy dzieciom i młodzieży. Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta 13-oma głosami 
„za”, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. 
Uchwała Nr XXVIII/158/2013 w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy 
dzieciom i młodzieży – w załączeniu. 
                       Ad.11. Bez uwag została podjęta uchwała  w sprawie zawarcia porozumienia 
międzygminnego w sprawie wspólnego przeprowadzenia  postępowania o udzielenie zamówień 
publicznych na zakup i świadczenie usług dystrybucji energii elektrycznej. 
Odczytana i poddana pod głosowanie otrzymała następującą ilość głosów: 
 za przyjęciem – 13, 
przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XXVIII/159/2013 w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w sprawie 
wspólnego przygotowania i przeprowadzenia postępowań o udzielenie zamówień publicznych na 
zakup i świadczenie usług dystrybucji energii elektrycznej w ramach Grupy Zakupowej Energii 
Elektrycznej – w załączeniu. 
                       Ad.12. Nie budziła wątpliwości  ani zastrzeżeń uchwała w sprawie wprowadzenia zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Solec-Zdrój na 2013 rok.  Odczytana i poddana pod 
głosowanie otrzymała następującą ilość głosów: 
Za przyjęciem – 13, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XXVIII/160/2013 w sprawie dokonania zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Solec-Zdrój na 2013 rok – w załączeniu. 
                      Ad.13. Radni bez uwag podjęli uchwałę w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy. 
Odczytana przez Przewodniczącego i poddana pod głosowanie została przyjęta  
13 –oma głosami  za przyjęciem, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XXVIIII/161/2013 w sprawie zmian budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2013 rok  – w 
załączeniu.                            
                      Ad.14. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielili: 
Radny  Krzysztof Dziekan: 
- Zbada sprawę pozostawienia ziemi po przeprowadzonych kopaniach rowów w Piestrzcu. 



- W sprawie regulacji cieków na terenie gminy Solec-Zdrój często ponawia interpelacje. Termin 
rozpoczęcia prac jest uzależniony od Zarządu. 
- Często również interpeluje w sprawie dalszej budowy drogi krajowej Kraków – Sandomierz. 
Radny powiatu Jerzy Kordos: 
- Ponownie wystąpił do ŚZMiUW w Kielcach o regulację cieków. 
- Droga Zborów – Żuków będzie robiona po otrzymaniu środków na drogi powodziowe. 
- Poddasza w DPS w Zborowie będą prawdopodobnie zaadaptowane na nowe miejsca dla 
pensjonariuszy. 
- Brak jest środków na kopanie rowów. 
- Kręgi dla Kikowa zostały przyznane. 
- Będzie rozmawiał na temat montażu progu zwalniającego . 
Wójt Gminy Adam Pałys: 
- Z urzędu zostanie wysłane pismo o rozplantowanie ziemi w Piestrzcu. 
- Segregacja śmieci nie budzi większych zastrzeżeń. Należy rozważyć  czy w okresie od czerwca do 
września odpady zmieszane nie powinny być wywożone co miesiąc. 
- Na koszt progu zwalniającego składa się: projekt organizacji ruchu, komisyjne potwierdzenie  
konieczności jego montażu, montaż progu, oznakowanie. 
- Będzie się starał, aby na drogach zrobionych z funduszu sołeckiego został położony asfalt. 
- Gmina nie może kłaść kostki brukowej na nieruchomości, która nie jest jej  własnością.   
- Wypoczynek dzieci w  okresie wakacji przedstawiał się następująco: 
25 dzieci z rodzin patologicznych przebywało nad morzem. Koszt wypoczynku 1 dziecka to 680 zł. z 
czego 340 pokrywała gmina  i pozostałe 340 zł. Stowarzyszenie „Razem Dzieciom”. Organizatorem 
wypoczynku był CARITAS. 
Dla trojga dzieci o niskich dochodach wypoczynek zorganizowało kuratorium oświaty. 
ZMW wspólnie z KRUS zorganizowało wypoczynek  dla 6 dzieci za cenę 500 zł. od 1 osoby. 
Hufiec Łask i KRUS opłaciło  kolonie dla 6 dzieci za kwotę 500 zł /osobę. 
Gminne Centrum Kultury w Solcu zorganizowało półkolonie dla 50 dzieci sfinansowane przez KRUS i 
Izbę Rolniczą. 
- Zbiory plonów w gminie wynoszą około 30%. 
- Ponowiony będzie wniosek do PZD o montaż progu zwalniającego przy szkole. 
- Znaki drogowe zostaną sprawdzone i naprawione przez właścicieli dróg przy których się znajdują. 
- Pomoże mieszkańcom bloku przy zamontowaniu trzepaka. 
- Będzie ponowiony wniosek o budowę drogi krajowej. 
- Prace na ciekach wodnych muszą być przeprowadzone kompleksowo, dlatego też Regionalna 
Dyrekcja Ochrony Środowiska musi być powiadomiona o pracach i wydać opinię oraz zgodę na  
wykonanie robót. 
- Do końca przyszłego tygodnia firma będzie wykonywać zlecenia zagłoszone wcześniej. Jeżeli nie 
wywiążę się z podjętych zobowiązań to umowa zostanie rozwiązana .    
- Droga na Strażniku jest bardzo potrzebna i będzie się starał o jej budowę . 
- Obecnie brak jest środków na asfaltowanie dróg gminnych z  uwagi na współfinansowanie budowy 
drogi powiatowej. 
- Drogi w Świniarach będą robione jak będą na nie środki finansowe. 
- Dla rolników poszkodowanych  opadami  pomocy finansowej będzie udzielała AMiRR na wniosek 
rolnika w wysokości 100 zł na 1 ha uprawy przeznaczonej do likwidacji z uwagi na szkody powyżej  
80%. 
- Do PZD wysłany zostanie wniosek o kopanie rowów przy drodze Zborów – Piestrzec oraz 
konserwację rowów Kików – Pułanki. 
- W przypadku posiadania środków będą robione drogi w Zborowie.   
                Ad.15. W wolnych wnioskach głos zabrali:   
Pan Kazimierz Pałys: 
- Poradnia Pulmonologiczna przy szpitalu w Busku jest nieczynna. Lekarze wydają skierowania do 
Kielc, gdzie z kolei nie chcą przyjmować pacjentów z powodu braku dokumentacji medycznej.  



 
Pan Czesław Zeliasz: 
- Wykoszone są pobocza drogi od szkoły na Ściegna, z tym jednak, że jedna strona jest zrobiona 
bardzo niedbale. 
- Zgłasza do wykonania cztery drogi w Piestrzcu. 
Pan Jerzy Łukasiewicz: 
- Z zapisów na ogłoszony przetarg na transport rumu wynikało, że materiał będzie się znajdował na 
terenie gminy. W rzeczywistości okazało się, że należy go wozić z Celin. Stąd też wynikł problem z 
wykonawcą. 
Pan Jan Powroźnik: 
- Na drodze do p. Pompy i p. Nurka należy położyć asfalt. 
Pani Mieczysława Kopeć: 
- Sprawdzić urządzenia kanalizacyjne przy  kościele. 
- Pan Jan Galus: 
- Podziękował za podjęcie uchwał promujących uzdolnione dzieci i młodzież. 
- Omówił sytuację w rolnictwie po szkodach jakie spowodowały nadmierne opady.  
Szczególną uwagę zwrócił na jakość i wysokość plonów oraz na ceny zbóż. 
Pan Bogdan Pietrzyk: 
- Kto ma pozwolenie na pobieranie rumu z Zagaja Kikowskiego? Wczoraj trzy samochody o 
ładowności przekraczającej dopuszczalną  wiozły rum. 
- Do powiatu: Poszerzyć drogę do Zagaja Kikowskiego. 
- Położyć asfalt na drodze w Zagaju Kikowskim. 
Pan Waldemar Korniłowicz: 
- Poprawić zapadnięte kostki na chodniku przy ul. Partyzantów. 
- Do powiatu: Wykosić pobocza i rów przy ul. Krakowskiej do ul. Solnej. 
Pani Teresa Kielin: 
- Kiedy będzie budowana droga w Magierowie? 
Pan Zdzisław Majczak: 
- Kiedy będzie droga na Strażnik? 
Pan Adrian Babiraz: 
- Zamontować dwa lustra w Piestrzcu przy remizie oraz ustawić znak. 
Pani Krystyna Liwara: 
- Co z drogą z Zagórzan przez pola do drogi Kraków-Sandomierz? 
Pan Włodzimierz Grabda: 
- Obciąć gałęzie przy drodze od posesji p. Grabdy do mostu. 
- Z uwagi na to, iż co roku dzieci z Piasku jako pierwsze o godz. 6.40 odjeżdżają autobusem do szkoły, 
wnioskuje, aby w tym roku autobus zmienił trasę i w pierwszej kolejności jechał od strony Chinkowa. 
Pan Jerzy Kordos nawiązując do wniosków zgłoszonych pod adresem powiatu wyjaśnił, że przekaże je 
odpowiednim służbom. 
Pan Stanisław Grochowski: 
- Młodsze dzieci odjeżdżające ze szkoły wcześniejszym kursem powinny być zaprowadzone przez 
opiekuna do autobusu. 
- Z funduszu sołeckiego były zamówione znaki drogowe,. Czy będą dostarczone? 
Wójt Adam Pałys: 
- Wystąpi do ZOZ z zapytaniem o działalność przychodni pulmonologicznej. 
- Specyfikacja przetargowa jasno określała potrzeby z zakresu transportu rumu.   
- Na drogi w Żukowie i Magierowie będzie położony asfalt po otrzymaniu funduszy. 
- Kanalizacja w Kikowie będzie sprawdzona. 
- Kruszywo w Zagaju Kikowskim jest własnością Gminy. Rum był wożony przez firmę, która w zamian 
za materiał ma wykonać prace na rzecz gminy. Firma miała zezwolenie z powiatu na transport 
powyżej 3 ton. 
- Wniosek w sprawie koszenia poboczy w Solcu zostanie skierowany do PZD. 



- Droga w Zagórzanach to stary trakt królewski. Najpierw należy sprawdzić kto jest właścicielem tej 
drogi i wówczas zastanowić się nad poprawą jej nawierzchni. 
- Gałęzie nad drogą w Piasku zostaną usunięte. 
- Wspólnie z dyrektorem szkoły rozważy zmianę  godzin dowozu dzieci z Piasku. 
- Droga w Strażniku jest wykazana w szkodach powodziowych i czeka na decyzję komisji Wojewody. 
                      Ad.16. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Czesław Stępień  
dokonał zamknięcia XXVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady 
Danuta Grabda                                                                                Czesław Stępień  
 

 

 


